
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 3. december 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 2 (L 108) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 2:  

”Er ministeren indstillet på at indarbejde en bestemmelse om evaluering af forslaget 

senest 3 år efter lovforslagets ikrafttræden.” 

 

Svar: 

I forhold til sporingssystemet er det altovervejende EU-regulering, som gælder di-

rekte og umiddelbart. Derfor mener jeg ikke, at det er meningsfuldt i Danmark at lave 

en evaluering af sporbarheds- og sikkerhedsmærkningssystemet. Det må vi i udgangs-

punktet følge sammen med de øvrige lande i EU. Men jeg er åben over for at lave en 

opsamling på erfaringer vedrørende kontrolindsatsen, når Sikkerhedsstyrelsen og 

Skatteforvaltningen har haft kontrolopgaven i noget tid og for i øvrigt at følge kon-

trolindsatsen på tobaksområdet, jf. også mit svar på spørgsmål 3 (L 108). 
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